
 

 

Het ontstaan van de Raadtafel 

Per 1 januari 2017 hield de Stadsregio Amsterdam op te bestaan. Alle zaken met 

betrekking tot mobiliteit gingen over naar de Vervoerregio Amsterdam en de 

onderwerpen Wonen en Economie gingen over naar de Metropool Regio Amsterdam 

oftewel de MRA. Ter voorbereiding van deze overgang was er een Projectcommissie 

Bestuurlijke Toekomst opgericht die met adviezen kwam hoe met deze nieuwe 

structuur om te gaan. De Vervoerregio had namelijk een getrapte 

vertegenwoordiging, maar de MRA was een convenant, een soort netwerkorganisatie 

waarbij de besluitvorming bij de raden en staten lag. In de MRA is dus de 

democratische legitimiteit eigenlijk groter. Feit was echter dat het bestuur van de 

MRA heel ver af stond van de raden en staten. Het advies van de genoemde 

Projectcommissie was dan ook om een soort klankbordgroep op te richten van alle 

leden van de MRA om de betrokkenheid van raden en staten bij de MRA te 

vergroten. Als leden van de Projectcommissie hebben Emile Karregat en ik dat 

advies opgepakt en zijn zo tot de oprichting van de Raadtafel gekomen.   

Het doel van de Raadtafel was van meet af aan om meer grip te krijgen op de 

processen van de MRA en de raden duidelijker in stelling te kunnen brengen om 

tijdig te reageren op de processen in de MRA. Hierdoor kan er een veel betere 

verbinding ontstaan tussen raden/Staten en de bestuurlijke processen binnen de 

MRA. Geen partijpolitiek maar kennisuitwisseling van hoe in de diverse gemeenten 

de MRA behandeld werd en zo ook van elkaar te kunnen leren. De bestuurders 

zagen niet meteen onze meerwaarde in. 

Op13 februari 2019 was de eerste officiële bijeenkomst van de Raadtafel, dat we 

toen Raadtafel32 gedoopt hebben.  

De geschiedenis van de Raadtafel laat zien dat de Raadtafel geen van bovenaf 

opgelegd overleg is. Er is geen juridische grondslag of taak waarop de Raadtafel 

gebaseerd is. Ook ontbreekt zoiets als een reglement van orde. Wel is aan het begin 

gevraagd aan de deelnemende raden/Staten om één vertegenwoordiger aan te 

wijzen, zodat het aantal deelnemers aan het overleg overzichtelijk blijft. Uit sommige 

gemeenten was er geen interesse om mee te doen, maar zijn er wel enkele vaste 

deelnemers ontstaan, die op eigen titel mee doen. Dit alles natuurlijk uit 

betrokkenheid bij de doelstelling van de MRA. Er is inmiddels een groepje actieve 

raadsleden dat de overleggen van de MRA Raadtafel voorbereidt met wat vrijwillige 

ondersteuning van twee griffiers en het MRA bureau.  

Desalniettemin, is het pionieren nog niet over. In een situatie zonder reglement, 

toenemende interesse en veel dynamiek van onderwerpen in de MRA, zoekt de MRA 

Raadtafel telkens naar een toegevoegde waarde. En dit alles zonder dat er een 

formele rol is. Gelukkig sluiten steeds meer gemeenten en provincies zich aan. Zij 

zien het nut in van ervaringsuitwisseling en procesbewaking. Onze laatste 

bijeenkomst was zelfs bezocht door 69 mensen!  



 

 

Nu de MRA een voorstel heeft gedaan om tot een nieuwe samenwerkingsstructuur, 

ligt er een nieuw groot vraagstuk voor de MRA Raadtafel. Er ligt namelijk het aanbod 

aan de raden/Staten om de MRA Raadtafel naast de beslissende rol van de 

raden/Staten ook een positie te geven in de nieuwe samenwerkingsstructuur. Over 

dat aanbod, daar gaan we het nu over hebben, zodat we daarover iets kunnen 

meegeven aan onze raden/Staten. 
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